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Az újjáalakult egyesület második alkalommal tud beszámolni teljes évi 

munkáról. A tapasztalatok alapján elmondható, hogy az elképzelt szerkezet 

megvalósítása felé jelentős lépések történtek. Várható, hogy a teljes működést 

lehetővé tevő formai elemek véglegessé válnak a következő év végére. 

I. Az egyesület munkájának irányítása 

Ezt a feladatot két testület végzi. Az alapvetések meghatározója a 3 fős 

elnökség. Munkájukat 2 állandó meghívott segíti. Felkészültségük rendkívül jó. 

Gondot a nagyon elfoglalt Bátori Magdolna számára az időpontokhoz való 

alkalmazkodás jelentett, aki ezért többször csak a vezetőségi foglalkozásokon 

tudott részt venni. Megállapodásunk értelmében a következő időszakban az 

elnökségi állandó meghívotti munkája alól mentesítjük, helyetteséül Torma 

Istvánnét kérjük fel. Az elnökség az egyesületi tevékenységet oly módon tudta 

kezelni, hogy pontosan tájékozott volt a történésekről, ugyanakkor a 

folyamatos fejlesztés lehetőségeiről is gondoskodott. A havonta rendszeresen 

tartott, előre kiküldött napirend alapján folyó ülésekről hiányzó igen ritkán volt.  

A szerkezet bővülését legszemléletesebben a vezetőség alakulása mutatta, 

ugyanis az új csoportok vezetői tagjai lettek ennek a testületnek. Néhány 

albizottságunk még nem rendszeresen dolgozik, így vezetőikkel csak alkalmi 

tanácskozásokon tudtunk egyeztetni. Testületként a vezetőség is rendszeresen 

dolgozik előre megismert program alapján. Egyenkénti munkájukról a 

későbbiekben lesz szó.  

Új elem volt tevékenységünkben a tagok tájékozódását segíteni akaró 

beszámolói rendszer, amelynek anyagait valamennyi elérhető tagunk 

megkapta. A beszámolók a honlapunkon megtalálhatók. Értelmüket akkor 

nyerik el, ha a jövőben élő kapoccsá válnak a tagság és a vezetés felelősségét 

vállalók között. Az évi 3 alkalmat az elnökség elegendőnek gondolja. 

 



II. A folyamatosan dolgozó csoportok munkájáról 

1. Informatikai csoport.  Vezetője:  Lencsés Péter 

A csoport az újjászervezés óta folyamatosan, rendszeresen dolgozik. Az érdemi 

működésünk jelentős segítői. Már tapasztalhatók belső szakosodásuk 

eredményei. Lencsés Péter az egyesületen belüli információáramlás kezelője, 

Somogyi Nándor a honlapunkat gondozza, a facebook oldalunkon Tamás 

Józseffel találkozhatunk rendszeresen. Itteni forgalmunk jelentősen megnőtt. 

2. Virágos iskolák, virágos óvodák. Szakmai vezető:  Burszki Darinka 

A területen folyó munkát november 6-án második alkalommal értékeltük a 

megváltoztatott kiírás alapján. A rendkívül jó szakmai felkészültséggel bíró 

Burszki Darinka hathatós segítségével az intézmények belső képe 

észrevehetően változott. Kevés intézmény maradt ki a programból. Az 

egyesület mellett a versenykiírás összeállításában és a díjátadás helyszínének  

(Városháza, díszterem) biztosításával Csubákné Besesek Andrea alpolgármester 

is segített. Új elem volt 2018-ban a bejáratok környékének virággal való 

gazdagítása. 

3.  A „Szemétfogócskáról”. A program kitalálója és gondozója Bátori 

Magdolna. 

A második éve folyó civil kezdeményezés rendkívül sikeres. Az új területekre 

való kiterjesztést a bajaiak szívesen fogadták és támogatták. A jövőben 

keressük az együttműködés hatásos, új lehetőségeit. Az esetleges 

változtatásnak alapja az ötletgazda  Bátori Magdolna javaslatai lehetnek. 

4. Az egyesületi tagok nyilvántartásáról. Kezelője: Kenyeres Edina. 

Folyamatosan alkalmazzuk az új tagfelvételeknél a korábban elfogadott 

belépési nyilatkozatot. Változatlanul szükségünk van azon tagjaink segítségére, 

akik még nem töltötték ki a megváltozott nyomtatványt, hogy egységes 

szempontok alapján szervezhessük tevékenységünket. Jelenleg 

rendelkezésünkre áll egy igen gondosan összeállított, adatokat tartalmazó 

katalógus. A jelenlegi taglétszámunk 34. A következő évi beszámolóig 

szeretnénk a 80 közelébe jutni a létszámot illetően. Elkészült és tavaly az első 

alkalommal alkalmaztuk az egyesületben végzett munka elismerési rendszerét. 



Ezt most folytatjuk. Az idén először adjuk át az egyesület nevében a Solymos 

Ede díjat a városért sokat dolgozó személynek. 

5. Korábban már elhangzott, hogy a város közlekedésével is érdemes 

foglalkoznunk. A feladat egészében bonyolult, számunkra nem kezelhető. Az a 

döntés született, hogy a kerékpáros közlekedés elemzése célszerű indulásként, 

Bár történtek ezen a területen események, de a tervezett eredményig nem 

jutottunk el. Tárgyaltunk a Polgármesteri Hivatalban ezt a területet gondozó 5 

fős csoporttal, elkészítettük a későbbi tevékenységet segíteni tudó egyesületi 

állásfoglalást. Az utóbbit bemutattuk a városi diákönkormányzatnak, akik ezt 

egyhangúlag elfogadták. Az anyagot valamennyi iskola vezetőjének is elküldtük, 

de egyelőre nem ismerjük az ezzel kapcsolatos véleményüket. Az induló évben 

szeretnénk felgyorsítani az eseményeket. Tervezetünk lényege: a kerékpárutak 

tervét úgy kellene elkészíteni, hogy azok a legtöbb kerékpárral közlekedőt 

segítsék. Szerintünk a hálózatot iskolai gócok köré kellene tervezni. 

6. Felvettük a kapcsolatot az iskolák diákönkormányzatának városi 

szervezetével. Babity Jánosné ezen a területen a kapcsolattartónk. Keressük azt 

a formát, amelynek segítségével a középiskolások közhasznú munkavégzésében 

partnerek tudunk lenni. A működő városrészi csoportok olyan együttműködést 

tudnak kialakítani, amelyek révén a fiatalok szervesen illeszkedhetnek lakóhelyi 

környezetükhöz. 

III.  Az elindított, hamarosan megvalósuló feladatokról 

1. A városrészi csoportok megszervezéséről. 

Ez az egyesület kitűzött céljainak megvalósulását leginkább segíteni tudó, 

legfontosabb feladatnak tartott esemény. A városrészi csoportok vezetőinek 

felkérése megtörtént. Az első közös tanácskozáson a teendőket elemeztük,a 

lehetőségekről megállapodás született. A városrészi csoportok 

megszervezésének határideje március 31. Az első csoport Szentistvánon alakult 

meg január 15-én. 

2. Városi séták 

Az idei évben indul a sorozat, amely évente 3 alkalommal kínál programot az 

érdeklődőknek. Április végére Szentistván állított össze útvonalat ( minden 

évben lesz egy nem belvárosi séta). A vendégek közvetlen tapasztalat révén 



ismerhetik meg az iskola, az óvoda és a templom értékteremtő és 

értékmegőrző munkáját, a Bunyevác Tájházat, felavatják a városrész 

legélhetőbbnek gondolt, virágosított utcáját (főutcáját). A 2. séta a virágos 

Belvárost mutatja meg júniusban (Szentháromság tér, Sétáló utca, Tóth Kálmán 

tér, Szent Imre tér). A séta vezetője Burszki Darinka. A 3. séta résztvevői a 

felújított Éber-házzal ismerkedhetnek meg szeptemberben. Itt a házigazda 

Kollár Jánosné Éber Orsika lesz. 

3. A Duna és Baja 

A nyári kedvezőtlen dunai tapasztalatok hatására összeállt egy, a város iránt 

elkötelezett személyekből álló csoport, akik tárgyalásaik alkalmával arra a 

kérdésre keresik a választ: megoldható-e, hogy a Dunával úgy éljünk együtt 

biztonságosan, kiszámíthatóan, értékeinkre vigyázva, azokat gyarapítva, hogy a 

tágabb környezet érdekeire is tekintettel vagyunk. A csoport tagjai azzal a 

kéréssel keresték meg egyesületünket, legyünk befogadói ennek a 

tevékenységnek. A feladat a városra nézve fontos is, hasznos is lehet, de csak 

nagyon alapos felkészülés után érdemes elindítani a tényleges végrehajtást 

jelentő kérelmet. Szervezet jelenléte ebben a tevékenységben több sikert ígér, 

mintha egyes személyek lennének csak a tettek mozgatói. A végrehajtás sok 

szakértelmet és elkötelezettséget kíván, s kívánja azt is, hogy a tájékoztatás a 

lehető legszélesebb körű legyen. Elnökségünk tárgyalt az együttműködésről, a 

tapasztalatok alapján javasolta részvételünket ebben a munkában. 

4. Kapcsolatunk a Polgármesteri Hivatallal, a város vezetőivel 

Az érdemi munkavégzéshez fontosnak tartjuk a rendszeres kapcsolat meglétét 

azokkal, akik a város életéhez kapcsolódó döntéseikkel befolyásolhatják 

teendőinket. A Polgármesteri Hivatallal való jó együttműködés érdekében több 

személyes találkozás, majd egy levelezéses szakasz lezárásával eljutottunk 

addig, hogy létre jött egy személyes találkozás a város alpolgármesterei és 

egyesületünk elnöksége között. A találkozások rendszerességéről szóló 

megállapodásról szeretnénk tárgyalni. A Hivatal nyilvános ülésein több esetben 

részt vettünk, s minden alkalommal elmondtuk véleményünket is a tárgyalt 

témával kapcsolatban. Ha szükség volt rá, írásos véleményünket is eljuttattuk 

az illetékeshez. Az ehhez a kapcsolathoz tartozó tervünk összeállításához 

hamarosan hozzáfogunk. 



5. Kapcsolatunk a sajtóval 

Az egyesület viszonylag nagy számban részese olyan eseményeknek, amelyek 

érdekelhetik környezetünket. A sajtó munkatársai partnereink abban, hogy 

tudósításaik révén eljussanak a hírek, információk az érintettekhez. Többször 

találkoztunk a Bajai TV, a Bajai Rádió, a Bácskai Napló, a kecskeméti székhelyű 

Gong Rádió munkatársaival. 
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